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Nem változik a temető nyitvatartási ideje

Mindenszentek napján, november 1-jén idén is lerótta tiszteletét Roberto Martini, Olaszország szlovákiai nagykövete és 
Roberto Magnani vezérőrnagy, olasz katonai attasé a somorjai hadifogolytáborban elhunyt olasz katonák síremlékénél. A 
koszorúzással egybekötött megemlékezésen jelen volt Raffaele Calluso, a nagykövetség első titkára is. Velük együtt helyezte 
el Somorja város koszorúját Bárdos Gábor polgármester és Orosz Csaba alpolgármester. Az ünnepségen közreműködött az 
önkéntes tűzoltótestület fúvószenekara. Tűzoltóink a hagyományokhoz híven fejet hajtottak elesett bajtársaik emlékműve 
előtt is a megújult Szent Flórián-szobornál.                  Saccardo Lőrincz Zsanett és Kovács Koppány felvételei

2015. október 29-én tartotta ülését a városi képviselő-testület

Az önkormányzati ülés napi-
rendi pontjainak elfogadását 
követően a képviselők jóvá-
hagyták a városi költségvetés 
2015. harmadik negyedévének 
teljesítését, s egyúttal módosí-
tották is az évi költségvetést. 
A költségvetés bevételi oldalát 
a város 72,9, a kiadási részét 
64,87 százalékra teljesítette. 
A harmadik módosítással a 
város költségvetésének bevé-
teli és kiadási oldalát is 13 007 
349,04 euróban határozták 
meg. 
A közelmúltban a lakosok egy 
része petícióban kérte a városi 
hivatalt, hogy a téli időszakban 
egy órával hosszabbítsa meg a 
somorjai temető nyitvatartási 
idejét, vagyis a nyitva tartás 
18.00-ról 19.00 órára módo-
suljon. Az önkormányzat ille-
tékes szakbizottsága, vagyis a 
közlekedési, közrendi és tűz-
védelmi bizottság megtárgyal-
ta a kérvényt, de nem tartotta 
indokoltnak a nyitvatartási idő 
meghosszabbítását. A képvise-

lők helybenhagyták a bizottság 
javaslatát, továbbá a 7/2015 
számú, a temetői rendtartás-
ról szóló általánosan kötelező 
érvényű rendeletet is. E rende-
lettel kapcsolatban elhangzott 
az a javaslat, hogy a jövőben 
felül kellene vizsgálni a sírhe-
lyek bérleti árát is, hiszen a 
város temetőinek rendben tar-
tása nem kis pénzbe kerül, s a 
sírhelyek bérleti ára már csak-
nem húsz éve ugyanannyi (pél-
daként: egy dupla sír bérleti ára 
a somorjai temetőben tíz évre 
szólóan 33 euró, ami évi lebon-
tásban 3,30 eurót jelent, egy 
dupla sír bérleti ára a királyfiai, 
csölösztői és tejfalui temető-
ben 22 euró).
A járási ügyész javaslatára több 
városi rendelet visszavonásá-
ra és új rendelet elfogadására 
került sor, mivel ezen rendele-
tekben az ügyészség kifogásolt 
néhány olyan kitételt, amelyek 
nem egyeztek a Szlovák Nem-
zeti Tanács által elfogadott és 
a Törvénytárban megjelent 

törvényekkel. A képviselők az 
ügyész felszólításának eleget 
téve a 8/2015-ös számú rende-
lettel visszavonták az 1/2004-es 
számú, a pirotechnikai eszkö-
zök használatáról szóló városi 
rendeletet, 9/2015-ös számmal 
pedig új, kutyatartást szabályo-
zó rendeletet fogadtak el. Mivel 
az ügyészség kifogást emelt 
a nemzeti kisebbségek nyelv-
használatáról szóló, 1996-ban 
elfogadott városi rendelet ellen 
is, a képviselők a 10/2015-ös 
számú rendelettel visszavonták 
ezt a rendeletet is. 
Már nem egy közgyűlésen szó 
volt arról, hogy a Bél Mátyás 
Alapiskolát a kelleténél több 
tanuló látogatja (az 1128-ból 
több mint 400 nem somorjai), 
túlzsúfoltak a helyiségek, 
kevés a szaktanterem, a szociá-
lis helyiség. Ezért a képviselők 
11/2015-ös számmal új városi 
rendelettel határozták meg 
a város fenntartásában levő 
alapiskolák iskolai körzeteit az 
iskolaköteles tanulók részére. 

A képviselők jóváhagyták még 
néhány városi tulajdonú ingat-
lan bérbeadását és értékesí-
tését, valamint néhány városi 
tulajdonú ingatlan bérbeadási 
szándékát is.
A Lakossági észrevételek napirendi 
pontban Sándor László Csillag 
utcai lakos egy másfél éve folyó 
ingatlanügy megoldásához kér-
te az önkormányzat segítségét. 
Történt ugyanis, hogy megje-
lentek nála a várostól 1972-ben 
általa megvásárolt ingatlan 
állítólagos  tulajdonosai, akik 
követelik, hogy vegye meg tőlük 
a tulajdonukban levő 160 négy-
zetméter területet. Mivel nem 
kis összegről, 8-10 ezer euróról 
van szó, ő nyugdíjasként nem 
tud ilyen összeget kifizetni.
Az Egyebek napirendi pontban 
képviselői javaslatra egy olyan 
állásfoglalás elfogadására 
került sor, amely memoran-
dummal a testület deklarálja a 
kisebbségi nyelvek használatá-
nak lehetőségét a város terüle-
tén.       (–)                     
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Bárdos Gábor polgármester és Orosz Csaba alpolgármester 
havi rendszerességgel köszöntik a 70., 75., 80., 85. és ennél 
több életévüket betöltő polgárokat. Októberben, az idősek 
hónapjában a hónap utolsó keddjén kívántak jó egészséget 
és hosszú, boldog életet az ünneplőknek.              (ti)     

A Kaufland és a Szlovák Vöröskereszt második alkalommal 
hirdette meg az élelmiszerek gyűjtésére irányuló akcióját. 
Október 23-án a Kaufland üzleteiben országszerte, így Som-
orján is vöröskeresztes önkéntesekkel találkozhattunk. Az 
egész akció azon alapul, hogy az üzletlánc vásárlói valami-
lyen tartós élelmiszerből egy darabbal többet vesznek, bele-
teszik a vöröskeresztes önkéntesek kosarába, s ily módon 
járulnak hozzá ahhoz, hogy a szociálisan rászoruló családo-
kon segítsenek. 
Városunkban a Szlovák Vöröskereszt önkénteseinek mun-
káját (a felvételen) segítette a Madách Imre Gimnázium 
és a pincér-szakács magán-szakközépiskola 3-3 diákja is. A 
Kaufland somorjai üzletében a vásárlóknak köszönhetően 
húsz banánosláda tartós élelmiszer gyűlt össze, amely a 
napokban jut el a rászoruló családokhoz.                        (ti)     

Megemlékezés az idősek világnapjáról
Mint minden évben, a Szlo-
vákiai Nyugdíjas Szövetség 
somorjai alapszervezete idén 
is megemlékezett október 
1-jéről, az idősek világnap-
járól, amelyet a klub veze-
tősége a jubilánsok megün-
neplésével kötött egybe. A 
klubnapra meghívtuk Bár-
dos Gábor polgármestert, 
Orosz Csaba alpolgármes-
tert, Bauer Edit képviselő 
asszonyt, az önkormányzat 
szociális bizottságának az 
elnökét és Faragó Zoltán 
képviselő urat. Tagjaink 
közül többen jubiláltak, 
őket  ebből az alkalomból 
a klub vezetője és a város 
polgármestere köszöntöt-
te.
A klubnapon a helyi Vörös-
kereszt-szervezet tagjai 
videoelőadást tartottak, 
amelyben bemutatták az 
éber kómában szenvedő 
betegek gondozását, vala-
mint rámutattak azokra a 
veszélyekre, amelyeket a 
nem megfelelő gondozás 
okozhat. A bemutató után 
Bors Mihály, az alapszer-
vezet elnöke köszöntötte 
a tagokat, majd a Corvin 
Mátyás Alapiskola tanulói 
kultúrműsorral kedvesked-
tek, melyet a hallgatóság 
tapssal jutalmazott. Bár-
dos Gábor megköszönte 

a nyugdíjasok munkáját, 
elismerve annak fontossá-
gát a mindennapi életben. 
Amint mondotta, a klub az 
a hely, ahol az idősek össze-
jöhetnek, és megbeszélhetik 
gondjaikat-bajaikat. Mindig 
akad valaki, aki meghallgat-
ja őket, és gyakran tanácsot 
is tud adni. A továbbiakban 
Bauer Edit képviselő asszony 
kért szót. Ismertette azokat 
a terveket, amelyeket sike-
rült véghezvinni a választá-
sok után. Szintén méltatta a 
klub munkáját, és elmondta, 
hogy milyen fontos a nyug-
díjasklub összetartó ereje. 
Biztosította a klub tagjait a 

város szociális bizottságának 
támogatásáról a következő 
időszakban is. A klub felszó-
laló tagjai a polgármester 
úrhoz fordultak, a járdák 
rossz állapotáról, a közleke-
dési táblák hiányosságairól 
szóltak, és ennek orvoslá-
sát kérték. Nem feledkeztek 

el köszönetet mondani az 
önkéntes tűzoltószervezet 
gyors segítségéért és gondos 
munkájáért, amit az elmúlt 
nagy esőzések alkalmából 
tanúsítottak a polgárok meg-
segítésére. Mindezeket ízle-
tes vacsora és zene követte.
                Zacharov István
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Városunkban adták át a Harmónia-díjakat
A Somorjai Városi Művelő-
dési Központ színháztermé-
ben október 24-én nagysza-
bású gálaműsor keretében 
adták át – Komárom, Duna-
szerdahely és Kassa után 
negyedik alkalommal – a 
Harmónia Szlovákiai Magyar 
Zenei Díjat, amelyet a Har-
mónia Szlovákiai Magyar 
Zenei Díj Polgári Társulás, 
a Szlovákiai Magyar Zené-
szek Egyesülete, a Szlovákiai 
Magyar Zenebarátok Társa-
sága, a Csemadok Művelő-
dési Intézete, a Csemadok 
naszvadi alapszervezete és 
Lábszky Olivér énekes-dal-

szövegíró alapított 2011-
ben. A szakmai zsűri kilenc 
kategóriában osztotta ki a 
díjakat. Elsőként a legjobb 
fiatal énekesnek, hangszeres 
muzsikusnak járó díjat adta 
át Bárdos Gábor, városunk 
polgármestere, aki egyúttal 
köszöntötte az ország min-
den tájáról városunkba érke-
zett vendégeket, s örömét 
fejezte ki, hogy e rangos ese-
ményt épp Somorján tartják, 
abban a városban, amely 
számos jó zenésszel, muzsi-
kussal büszkélkedhet. 
A gálaműsorban a koráb-
bi Harmónia-díjasok (Papp 

László hárfás, Lovász Bálint 
zongorista, a százdi cite-
razenekar, Kovács Norbert 
gitárművész, a Four Art 
Singers csoport, valamint az 
Arizóna és a Rómeó Vérzik 
együttesek) léptek fel. A díj-
átadó végén Boczán Ferenc, 
Nagykapos alpolgármestere 
a 2016-ban Nagykaposon 

rendezendő ünnepség házi-
gazdájaként szólt az egybe-
gyűltekhez. Megjegyezte, 
hogy kiváló muzsikusok, elő-
adók és zenekedvelő embe-
rek Kassától keletre is élnek, 
ezért már most nagyon örül 
annak, hogy ezt a rangos 
eseményt jövőre városukban 
rendezhetik meg.  (ti)

„A legjobb komolyzenei szólista, kórus, zenekar” kategória díját Orosz Csaba, 
városunk alpolgármestere (balról a második) adta át.

Az Európai Unió által támogatott Törődünk Európával elne-
vezésű projekt keretében A krízis és a globalizáció hatása az 
EU régióira címmel nagyszabású nemzetközi konferencia 
zajlott a Fórum Kisebbségkutató Intézet konferenciatermé-
ben Somorja és testvérvárosai részvételével. A témával kap-
csolatban több előadás hangzott el. Elsőként Bauer Edit 
volt európai uniós parlamenti képviselő szólalt fel, utána 
a Szerbiából érkezett Balassa Endre tartott előadást Topo-
lya helyzetéről, lehetőségeiről és kihívásairól, majd Pavel 
Chramosta, Uherský Brod képviselője ismertette a globa-
lizáció és a gazdasági krízis városokra gyakorolt hatásai 
megszüntetésének módjait. Levente Pál  Tények és adatok a 
gazdasági átrendeződés hatásairól a Közép-romániai Fejleszté-
si Régióra és a Székelyföldre címmel mondta el gondolatait, 
Magyarország képviselője, Benkovich Edina pedig a Közö-
sen a természetért! című projektet ismertette. A konferen-
cia címéül választott témát Löb Dieter, Auszria képviselője 
taglalta, legvégül pedig Öllős László politológus elemezte 
az európai összetartozás kérdéseit.               (–)                     

A Szenc-bazini Regionális Fejlesztési Központ 2014 októberé-
től működik együtt az ialoveni székhelyű moldáviai regionális 
fejlesztési központtal. A két fejlesztési központ küldöttségei 
tapasztalat-  és eszmecsere céljából rendszeresen látogatják 
egymást. Moldáviából legutóbb 18 tagú küldöttség érkezett 
hazánkba, elsősorban önkormányzati képviselők, akiknek 
október 22-én egyik állomásuk a somorjai városháza volt. 
Az itt folytatott tapasztalatszerzést követően a küldöttség az 
Elements Resort sport-  és üdülőközpontot látogatta meg. 

Tóth László felvétele 

Még tart a ruHagyűjtés
Még javában tart a Szlovák Vöröskereszt alapszervezete által 
novemberre meghirdett ruhagyűjtési akció. Ezért ha olyan 
ruhadarabok vagy egyéb használati tárgyak vannak birto-
kunkban, amelyek számunkra már szükségtelenek, de mások 
számára még hasznosak lehetnek (cipő, takaró, játékok és 
egyéb), ne dobjuk a kukába, hanem vigyük el a szervezet szék-
helyére, az adóhivatal épületébe. 

A gyűjtés időpontjai:
November 12. és 13. – 17.00-tól 20.00 óráig
November 14. – 9.00-tól 12.00 óráig
November 19. és 20. – 17.00-tól 20.00 óráig
November 21.  – 9.00-tól 12.00 óráig
November 23., 24. és 25. – 17.00-tól 20.00 óráig

Az összegyűjtött holmik szimbolikus áron (0,50 – 2 euró) 
megvásárolhatók lesznek a városi művelődési központ elő-
csarnokában november 27-én és 28-án  tartott ruhabörzén. 
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ÖsztÖNdíj az elsősÖkNek
Tíz éve tart a Rákóczi Szö-
vetség Beiratkozási Prog-
ramja, melynek az a célja, 
hogy minél több magyar 
család merje vállalni gyer-
meke magyar tannyelvű 
iskolába íratását, elősegítve 
ezzel a magyar közösségek 
megmaradását. A program a 
Felvidéken indult 2004-ben, 
azóta a szövetség kiterjesz-
tette olyan erdélyi, kárpátal-

jai és délvidéki területekre is, 
ahol felgyorsultak az asszi-
milációs folyamatok. Az ösz-
töndíjak szeptember és dec-
ember között több mint 200 
Kárpát-medencei helyszínen 
kerülnek átadásra. Itt, a Fel-
vidéken 3550 tanuló részesül 
ebben az ösztöndíjban.
A Somorja és Vidéke Kultu-
rális Társulás vonzáskörze-
tébe tartozó iskolákban idén 
szeptemberben 138 elsős 

kezdte meg tanulmányait. A 
10 ezer forint értékű ösztön-
díjak átadására október 7-én 
került sor. A nagyszarvai, tej-
falui és somorjai ünnepélyes 
ösztöndíj-átadáson Pálinkás 
Barnabás, a Rákóczi Szö-
vetség munkatársa hangsú-
lyozta, hogy a Beiratkozási 
Program mögött nagysza-
bású társadalmi összefo-
gás jött létre. A támogatók 

között több száz magyaror-
szági önkormányzat, civil 
személy, közéleti személyi-
ség és alapítvány található. 
Mivel a Rákóczi Szövetség 
arra törekszik, hogy az egyes 
ösztöndíj-átadási ünnepsé-
geken a program támogatói 
is jelen legyenek, kifejezve 
szolidaritásukat és bátorítá-
sukat a gyermeküket magyar 
iskolába írató családokkal, a 
nagyszarvai átadáson Hor-

váth Jenő polgármesteren, 
Orosz-Ágoston Erikán, 
Keszölcés polgármesterén 
és Tési Szilveszteren, Tárnok 
alpolgármesterén kívül jelen 
volt Szabó Tibor, Martonvá-

sár polgármestere, Tárnok 
nagyközség képviseletében 
pedig Szolnoki Gábor pol-
gármester és Simon Mária 
jegyző is. Tejfalun a szö-
vetség és a társulás képvi-
selőihez csatlakozott Őry 

Péter, a Rákóczi Szövetség 
vezetőségi tagja. Somorján 
Vecsés önkormányzatának 
képviseletében dr. Lugosy 
Mária, Szabó Gyuláné és 
Gál István volt jelen. Az 

ösztöndíjak átadása a Felső-
Csallóköz további magyar 
tanítási nyelvű alapiskolái-
ban, így Békén, Illésházán, 
Csenkén, Nagymagyaron és 
Csallóközcsütörtökben foly-
tatódott.      (ti)

A TÁMASZALAP Polgári Társulás, ill. annak elődje, 
a somorjai Magyar Tanítási Nyelvű Alapiskola Szülői 

Tanácsa mellett működő TÁMASZALAP 1999. március 
20-tól anyagilag vagy egyéb módon több mint 100 ösz-

töndíjasát segítette tanulmányai folytatásában.  
A TÁMASZALAP által nyújtott segítségnek köszönhető-
en is közülük ma már sokan mérnökként, pedagógus-
ként, orvosként, gazdasági szakemberként vagy más 

posztokon illeszkedtek be társadalmunk életébe.  
Ezúton kérem volt ösztöndíjasainkat, hogy aki úgy érzi, 
bármilyen formában hasznosan be tudna kapcsolódni 
a TÁMASZALAP munkájába, vegye fel a kapcsolatot 

Kecskeméthy Viktorral. 
Tel.: 031/562 42 19.   

 E-mal: viktor.kecskemethy@gmail.com .
Minden segítséget szívesen veszünk és köszönünk.

A TÁMASZALAP Polgári Társulás
és a somorjai Corvin Mátyás Magyar Tanítási Nyelvű Alap-

iskola igazgatósága
tisztelettel meghívja Önt a TÁMASZALAP Polgári Társulás

17. KArÁcSoNyi vÁSÁrÁrA
a Corvin Mátyás Magyar Tanítási Nyelvű Alapiskolába, 

Somorja, Halász utca 2., I. emelet.
A karácsonyi vásár 

2015. november 30-tól december 3-ig tart nyitva
naponta 730 órától 1630  óráig  (3-án csak 1200 óráig).

Mindenkit szeretettel várunk!

felhívás

Nagyszarva

Tejfalu

Somorja



2015.  november 5

PályaVálasztási NaP a MadácH iMre giMNáziuMbaN
Egy középiskolás számára 
a pályaválasztás, a megfele-
lő, minden igényét kielégítő  
szakma meglelése nem köny-
nyű feladat. Ezzel a somorjai 
Madách Imre Gimnázium 
diákjai sincsenek másképp. 
Hogy megkönnyítsük számuk-
ra a döntést, hogy megtalálják 
terveik megvalósításához a 
szükséges képzési formákat 
és intézményeket, az iskola 
mellett működő Szülői Tanács 
segítségével pályaválasztási 
napot szerveztünk a harma-
dik és negyedik évfolyamos 
tanulók számára. A TANDEM 
nonprofit szervezet „Mester-
ségem cíMERRE?” elnevezésű 
programját találtuk a legalkal-
masabbnak a pályaválasztási 
dilemma feloldására. Miután a 
Szülői Tanács sikeresen pályá-
zott a Bethlen Gábor Alapnál, 
a projekt anyagi háttere is biz-
tosítottá vált. 
A 2015. október 15-én megtar-
tott pályaválasztási nap első, 
délelőtti részében az egyes 
osztályok diákjai két tréner 
irányítása mellett kiscsoportos 
önismereti és pályaorientáci-
ós foglalkozáson vettek részt, 
ahol az önismeret, a tudatos-
ság és tehetség kérdését járták 
körül a jövőtervezés és karri-
erépítés szempontjából. Ezt 
követően egyéni és csoportos 
gyakorlatokon keresztül dol-

goztak saját erősségeikkel, 
visszajelezve egymásnak, és 
visszajelzéseket kapva osztály-
társaiktól. 
A délutáni program az inter-
aktivitás jegyében zajlott az 
iskola dísztermében. A diá-
koknak nyolc utat kellett 
bejárniuk ahhoz, hogy választ 
kapjanak a jövőjüket érintő 
fontos kérdésekre. Az állomá-
sok között volt egyéni tanács-
adás, állásinterjú, kreatív 
névjegykártya-készítés, óriás 
társasjáték, infópult. Bekö-
tött szemmel végigmehettek 
az életpálya-kötélpályán, így 
felmérve bátorságukat, egy 
fénykép erejéig pedig bele-
bújhattak a frissen diplomá-
zott szerepébe. A legnagyobb 
érdeklődést kiváltó program-
pont az „Élő könyvtár” volt. 
A hagyományos könyvtárhoz 
hasonlóan az olvasó a könyv-

tárostól kikölcsönözhetett egy 
könyvet, s miután elolvasta 
és visszavitte, választhatott 
egy újat. A különbség csupán 
annyi, hogy a könyvek élő sze-
mélyek voltak, akikkel beszél-
getni lehetett, méghozzá az 
adott személy foglalkozásáról, 
hivatásáról. A somorjai diá-
kok húsz „élő könyv” közül 
válogathattak. Íme, a névsor: 
Lovász Attila újságíró, Gaál 
András állatorvos, Jávorka 
Tamás építész, Varga Renáta 
orvos, dr. Varga Sándor orvos, 
Horváth Molnár Andrea pszi-
chológus, Baráth Csaba infor-
matikus, Ambrovics Andrea 
közgazdász, Sebők György 
vállalkozó, Bodó Judit borász, 
Molnár Csaba filmrendező, 
Nyilfa Péter ügyvéd, Komzsík 
Attila egyetemi tanár, Balogh 
Gábor mentős, Zalka Lóránt 
tanár, Gyenes Gábor kép-

zőművész, Kanovits Zoltán 
reklámszakember, Mészáros 
Tünde tolmács, Simon Attila 
történész, Mészáros Krisztina 
újságíró. Kérdezhették őket 
arról, hogy miből áll a munká-
juk, miért ezt a hivatást válasz-
tották, hol végezték tanulmá-
nyaikat, mennyiben segítette 
karrierjük alakulását a tovább-
tanulás. 
S hogy mennyire tetszett a diá-
koknak ez a rendhagyó pálya-
választási nap? „A program 
nagyon jó lehetőség volt arra, 
hogy megismerjük önmagun-
kat és tisztább képet kapjunk 
arról, mivel is szeretnénk fog-
lalkozni a jövőben” – árulta el 
Ajpek Vivien oktávós tanuló. 
„A nap legizgalmasabb része 
az „élő könyvekkel” való 
beszélgetés volt, akik meg-
osztották velünk személyes 
tapasztalataikat, élményei-
ket, és hasznos tanácsokkal 
láttak el bennünket. Örö-
münkre szolgált, hogy részt 
vehettünk a foglalkozásokon, 
ahol a szokásos sablonos kép 
helyett igazi betekintést nyer-
hettünk az egyetemi életbe” 
– nyilatkozta Sármány Cyntia. 
„Nagyon hasznosnak talál-
tuk ezt a napot, mivel meg-
erősítést kaptunk hivatásunk 
kiválasztásában. A délelőtt 
folyamán az önmegismerésre 
helyezték a hangsúlyt a tré-
nerek, délután az életről és a 
pályaválasztásról szerezhet-
tünk ismereteket. Személy 
szerint nagyon örültem, hogy 
megismerkedhettem és elbe-
szélgethettem egy borásszal 
és egy állatorvossal” – mondta 
Álló Adrián harmadikos tanuló, 
akinek a végzősökkel szemben 
több ideje maradt arra, hogy 
rátaláljon a helyes útra. 
Bízunk benne, hogy a rendha-
gyó pályaválasztási napon diák-
jaink olyan élmények és tapasz-
talatok birtokába jutottak, ame-
lyekkel bátran vághatnak neki 
a nagybetűs Életnek. Köszönet 
ezért a TANDEMnek, Nyárfás 
Károlynak a Szülői Tanács elnö-
kének, a programot támogató 
szülőknek és az élő könyvként 
jelenlétükkel iskolánkat meg-
tisztelő vendégeinknek! 

Óváry Péter      

„Közhírré tétetik, hogy az Úr 2015. esztendejében, október havában, annak is 9. napján nagy ünnep-
ség veszi kezdetét – mégpedig az elsősök avatása.” 
Így adta hírül a dobszó a nagyérdemű közönségnek a városi művelődési központban tartott 
avatás kezdetét. A Corvin Mátyás Alapiskolában immár 3. éve avatjuk az elsős kisdiákokat. 
Erre az alkalomra vidám műsorral, dalokkal, versekkel készültek kis elsőseink. A műsor nagy 
sikert aratott a szülők és gyermekek körében egyaránt. Az avatáson a kilencedik osztályos 
diákok is részt vettek, jelezve, hogy maguk közé fogadják az elsősöket. Az újdonsült kisdiá-
koknak oklevéllel, emlékéremmel és az iskola címerével ellátott pólóval kedveskedtünk.

Bugár Felinger Denisza és Bab Éva, az 1. a  és 1. b osztályfőnökei
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lélek, ideNtitás és eMlékezés
A Via Nova ICS újonnan ala-
kult somorjai alapszervezete 
október 6-án tartotta első 
rendezvényét, amikor is az 
aradi vértanúkra emlékezve 
gyertyagyújtással egybekö-
tött ünnepi megemlékezést 
tartott a Szentháromság-szo-
bor előtt. 
Az egybegyűlteket Méry 
János, az alapszervezet elnö-
ke üdvözölte, aki hangsú-
lyozta, hogy az október 6-i 
megemlékezést hagyomány-
teremtő céllal rendezték. 
Fehér Bianka szavalatát és a 
Mezzei Attila által előadott 
Elindultam szép hazámból és 
Gábor Áron rézágyúja című 
dalok előadását követően 
Mathédesz Lajos felolvasta 
az aradi vértanúk neveit.
Ünnepi beszédet Horváth 
László, a Madách Imre Gim-
názium történelemtanára 
mondott. Beszédét Illyés 
Gyula-idézettel kezdte: 
„Jöhet idő, hogy emlékezni / 
bátrabb dolog lesz, mint ter-
vezni.” Feltette a kérdést: 
Vajon hányan vagyunk a Fel-
vidéken vagy itt, a csallóközi 
Somorján, akik értik e drá-
mát, kiknek áll még a haza 
a magasban? Akiknek nem-
csak tankönyvízű és semmit-
mondó tényhalmaz az egész 
kusza történet? Nincsenek-e 
netán többen a közönyösek 
vagy a helyüket örökkön 
kereső, de soha nem találó, 
mások vélt vagy valós elvárá-

saihoz folyvást alkalmazko-
dó, gyökér nélküli emberek? 
Azok, akik identitás és érték 
után kutatva nem látják a 
fától az erdőt, csak a szom-
széd kertjét, amely – mint 
tudjuk – mindig zöldebb? 
Az aradi vértanúk életének, 
sorsának, bátor kiállásá-
nak ismertetését követően 
megjegyezte: „Elég a köze-
li Pozsonyra tekintenünk, 
amelyről kevesen tudják, 
hogy kísérteties módon 
szintén tizenhárom vér-
tanúja volt. Mindenképp 
megérdemlik, hogy itt, ez 
alkalomból felsoroljuk neve-
iket: Baldini János, Barta 
József, Nimnichter János, 
báró Mednyánszky Lász-
ló, Gruber Fülöp, Rázga 
Pál, Mészáros Dávid, Stift 
József, Tóth József, Bugyik 
József, Treksler Ferenc.” 
Külön szólt a tizenharma-
dik, a kivégzések sorrend-
jében negyedik mártír-
ról, Petőcz Györgyről, aki 
Pozsony csallóközi, ponto-
sabban előpatonyi szárma-
zású másodalispánja volt, 
majd beszédét az alábbi 
gondolatokkal fejezte be: 
„Az elmondottakból, úgy 
vélem, világosan kitűnik, 
hogy Komárom, Pozsony és 
köztük a Csallóköz is több 
szinten aktív részese volt a 
forradalom és szabadság-
harc eseményeinek. Egy-
aránt osztályrészünk volt a 

forradalmi eufóriában és a 
császári megtorlás terrorjá-
ban. Míg a magyarságában 
szintén fogyatkozó Komá-
romból, utcáiból, tereiből 
árad a forradalom ethosza 
és lelkülete, addig a skizof-
rén módon emlékező Bra-
tislava már-már pironkodva 
tagadja le s gondos alapos-
sággal dugja el tetemes 
magyar múltját, s közben 
nem látja be, nem érti, hogy 
önmagát rövidíti meg legin-
kább. S hogy vagyunk ezzel 
mi, csallóközi és somorjai 
magyarok? Ismerjük-e 
Petőcz Györgyöt, az aradi 
és a pozsonyi tizenhármat? 
Van-e még hazánk a magas-

ban, ahol nem veszett el 
Pozsony és Komárom, de 
még miénk Segesvár és 
Arad is? Pedig igazán nem 
kell hozzá sok minden: csak 
lélek, identitás és emléke-
zés. Illyés Gyula megosz-
totta velünk a nagy titkot, 
a recept pedig roppant egy-
szerű: Dörmögj, testvér, egy 
sor Petőfit, / köréd varázskör 
teremtődik.”
Az emlékezők ezt követően 
gyertyát gyújtottak az aradi 
vértanúk és az aznap elhunyt 
Göncz Árpád, Magyarország 
egykori köztársasági elnöké-
nek emlékére. Az esemény 
a himnusz eléneklésével ért 
véget.    (–) 

Horváth László, a Madách Imre Gimnázium történelemtanára

Az 1956-os magyar szabadságharc kitörésének 59. évforduló-
ján, október 23-án ünnepi megemlékezést tartott városunk 
főterén a Csemadok és a Via Nova somorjai alapszervezete, 
valamint a Vox Samariae Polgári Társulás. A Corvin Mátyás 
Alapiskola tanulói kultúrműsort adtak, ünnepi beszédet 
Fóthy János mondott.  

Kopasz László felvétele

Megalakult a Via NoVa 
alaPszerVezete

Városunkban szeptember 27-én megalakult a Via Nova Ifjúsági 
Csoport alapszervezete, melynek elnöke Méry János, a Páz-
mány Péter Katolikus Egyetem Irodalomtudományi Doktori 
Iskolájának hallgatója lett. 
„Az egész úgy kezdődött, hogy Gubík László, a szervezet 
országos elnöke megkért, hogy vezessek egy előadást a Mart-
feszten. A Tóásó Előd és Lukács Csaba előadásának moderálá-
sával egy új közegben találtam magam, megismerkedtem pár 
Via Nová-s sráccal. Őszintén szólva már régebben is hallottam 
a Via Nováról, de kissé idegenkedtem tőle, mivel osztottságot 
láttam benne. Rájöttem, hogy ez messze nincs így. Mivel sze-
rettem volna, hogy elinduljon valami Somorján is, kialakuljon 
egy olyan fiatalos társaság, mely nemcsak beszél, hanem tesz 
is valamit a felvidéki, elsősorban a somorjai magyarságért, úgy 
gondoltam, megszervezem az alapszervezet létrejöttét” – nyi-
latkozta az elnök. 
A szervezet további alapító tagjai: Horváth Kitti, a brünni VFU 
állatorvos szakos hallgatója, ifj. Domsitz Márton, a pozsonyi 
Comenius Egyetem hallgatója, Bódis Norbert, a komáromi 
Selye János Egyetem hallgatója, Mathédesz Lajos régész, 
a pozsonyi Városi Múzeum és az Archeocenter dolgozója, 
Cséfalvay András magánvállalkozó és Linka Tibor kajakozó, 
világbajnok.           (–)
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isteN éltesse a NyolcVaNéVes szíNészNőt!
Beszélgetés Törőcsik Marival

Somorjaiakat fogadott otthonában Magyarország legnépsze-
rűbb színésznőlegendája. November 23-án tölti be 80. élet-
évét Törőcsik Mari, aki lapunknak exkluzív interjút adott, és 
akit több minden köt a Felvidékhez, mint ahogyan azt az ember 
gondolná.  A megszámlálhatatlan díj és elismerés mellett 
1976-ban Cannes-ban a legjobb színésznőnek járó Aranypál-
mát vitte el. (Csak úgy mellékesen jegyzem meg, hogy akkor 
a legjobb férfialakítás díját Robert De Niro kapta.) Tennessee 
Williams, a zsűri elnöke ódákat zengett Törőcsik Mariról, aki 
ráadásul élet- és túlélőművész, hiszen túlélt robbanást, föld-
rengést, kómát is.

Nyolcvan körül az embernek 
ennyi minden után miben 
változik az élethez való viszo-
nya?
– Nem tudom, ezek bonyolult 
dolgok. Különben a kómát 
módosítanám, én klinikai 
halott voltam, és ebből kifolyó-
lag maradt egy halott rész az 
agyamban. Az az őrjítő, hogy 
ennél a betegségnél semmi 
sem segít, még ha a karomat 
amputálnák, az sem, viszont 
mindig mondogatom magam-
ban, hogy annyira nagy az 
emberi szenvedés, hogy én csak 
bírjam ki szépen azt, hogy csak 
ennyit mért rám a jó Isten. 
...és mindig nyertesen jött ki 
belőle...
– Hát... van erőm, és nagy 
dolognak tartom az életet. Nem 
azzal foglalkozom,  hogy meg-
halok, hanem azzal, hogy hála 
Istennek, még élek. Furcsa volt 
rájönnöm arra, hogy leéltem 
az életem egészét. Az intenzív 
osztályon is az ápolók teljes sze-
retetében fürödtem, pedig ott 
aztán a teljes kiszolgáltatottság 
várt rám. Ilyenkor  látja át az 
ember a nővérek munkáját, és 
tiszteli őket még jobban, mert 
mikor már jobban lettem, akkor 
nem a Törőcsik Marit ugrálták 
körbe, hanem más beteget.
igaz az, hogy nem tud nemet 
mondani?
– Nehéz. Munkára már mond-
tam nemet, de ez korábban 
nem így volt, hiszen ezzel keres-
tük a kenyerünket, de ne tudja 
meg, hány rossz rendezővel 
hány rossz filmet és előadást 
csináltam.
viszont önnek állítólag min-
dig jó szimata volt ahhoz, 
hogy megérezze a tehetségte-
lenséget.

– Tudtam a kezdetektől, hogy 
kire kell figyelnem, és ezt a 
képességemet a pályám sok-
szor visszaigazolta. Nekem 
szerencsém is volt, hiszen 
olyan emberek „vigyáztak“, 
rám, mint Gellért Endre, aki a 
Nemzeti főrendezője volt, és 
Major Tamás. Major viszont 
azt sem tudta, hogy isznak e 
vagy esznek engem. Ő moziba 
sosem járt, rendezőket taní-
tott, és a negyedéves színész-
vizsgákat nézte, arra viszont 
mindig odafigyelt, hogy ha 
mindenkit nem is tudott 
leszerződtetni, de követte a 
pályájukat, és így később szer-
ződtetni tudta őket, mint pl. 
Máté Erzsit vagy Kálmán Gyu-
rit. Én viszont vizsgát sem tet-
tem, mivel Gellért kijelentette, 
hogy ne vegyem el másoktól 
a helyet, és a Majorra bízott 
azzal, hogy engem a Nemzeti-
ben kell felnevelni. Kilenc évig 
nem fogadtak el színpadon, 
s amikor elküldtek a pályáról, 
összeomlottam. Major is össze-
omlott, még a színházba sem 
ment be, és én akkor felhív-
tam őt. „Major elvtárs – már 
csak én hívtam így, mert így 
szoktam meg –, hallottam, 
hogy összeomlott. Eddig maga 

tartott ölben, most én fogom 
magát ölben tartani. És meg-
csináltuk a ,,szecsuánit“. És 
erre nagyon büszke vagyok.
igaz az, hogy egyszer Major 
lehívta a színpadról azzal, 
hogy ön nem tud semmit?
– Violát játszottam, és akkor 
még a Bodrogi volt a férjem. 
Otthon mondtam neki, hogy a 
Major üvölteni fog velem, mert 

semmit sem tudok. Meg-
próbálom sírás nélkül 
leadni a szerepet, és aztán 
megkérem, hogy enged-
jen engem vidékre. Talán 
harmadik nap próbál-
tunk, és az egyik jelenet-
nél arra lettem figyelmes, 
hogy Major fel-alá járkál. 
Le is hívott a színpadról, 
és kijelentette: Maga nem 
tud semmit. Nekem csak 
annyi erőm volt, hogy 
igazat adva neki ennyit 
modtam: Én tudom, 

hogy nem tudok semmit, de 
mit csináljak? Semmit, közölte, 
majd megírják magáról, hogy 
nem jön át a rivaldán. De aztán 
megkaptam életem egyik leg-
nagyobb dicséretét, amit soha 
nem fogok elfelejteni, mert 
mondanivalóját folytatva kije-
lentette: Egészen különleges 
ízlésre vall, hogy maga képte-
len használni az általam annyi-
ra gyűlölt általános színészetet, 
amitől én megőrülök. Majd itt 
megtanulja a saját eszközeit, 
hogy azokat hogyan haszno-
sítsa. Behívott az irodájába, és 
felhívta Mészáros Ágit, aki zse-
niális volt ebben a szerepben, 
s bár hiába kérleltem, hogy ne 
hívja őt fel, hiszen ő le van tilt-
va, és én az ő szerepét játszom, 
ő azt mondta, hogy nem tudok 
semmit, és felhívta: Ágikám, 
ez a gyerek nem tud semmit, 
segítenél neki, mert én nem 
tudok. Annak ellenére, hogy 
Mészáros Ági mindent elkö-
vetett, nagyon rossz voltam a 
szerepben.
Mindenki tudja önről, hogy 
mi mindent hagyott már el 
az életben, még a Kossuth-
díját is. van azért valami 
emléktárgy, ami megma-
radt, és féltve őriz?

– Hoztam valamit Dél-Ameri-
kából, amit őrzök, de megvan 
még a rongybabám is, amivel 
kislányként  játszottam.
Mi bántja a legjobban a 
világon? Az illényi Elemér- 
és Szeleczky Zita-eseteken  
túltette már magát?
– Nem. Ezeken sosem fogom. 
Illényi Elemér tanított engem 
Pélyen, és sok év után kaptam 
egy levelet a diákjaitól, akik 
tudni szerették volna, hogy 
valóban tanított-e engem az 
Elemér bácsi, mert ezt nem 
hiszik el neki. A levelet elvesz-
tettem, és soha nem tudtam 
válaszolni. Mindig mindent 
elvesztek. Egyszer pedig 
Szeleczky Zita rokonai írtak 
nekem, hogy látogassam meg 
őt, mert hazajött meghalni. Ezt 
a levelet is elvesztettem.
Ha Törőcsik Mari nevezhet-
né meg az utódját, kinek a 
nevét mondaná?
– Rajtam kívül egy ember tud 
úgy gondolkodni a színészet-
ről, ahogyan én, az pedig Básti 
Juli. Azt szoktam neki mon-
dani, hogy rajtam kívül ő az 
egyetlen férfi színésznő.
Ki szokott a leggyakrabban 
eszébe jutni a már nem élő 
pályatársak közül?
– Ez változó. Nagyon sok 
halottam van, de van, amikor 
eszembe jut Guszti, a nagy 
Nemzeti portása, máskor 
Major Tamás meg a rengeteg 
pályatárs és kolléga, és persze 
a családom. 
Elfáradtam, gyerekek – 
szólt halkan a diófa alatt, 
én pedig még oly szíve-
sen kérleltem volna kicsit 
önzően: Mari, meséljen 
még nekünk. Nem vettük 
észre, mennyire elszaladt 
az idő a sztorizgatások 
mesélésekor. Nagy élmény-
ben volt részünk, amiért 
nagyon hálásak vagyunk. 
Drága Mari! 80. születés-
napja alkalmából a jó isten 
éltesse még erőben, egész-
ségben nagyon sokáig, bíz-
va abban, hogy ott tudjuk 
folytatni, ahol abbahagy-
tuk, a diófa alatt.

Princz Sándor
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Strieženec Sándor

Kezdjük a végén: a The 
Butchers együttes novem-
ber 27-én koncertet ad a 
dunaszerdahelyi Soul Hun-
ter rockklubban, közösen 
a Henry Porter zenekar-
ral. A Hushegyi testvérek-
kel, Andrással és Jánossal 
ültünk le megbeszélni a 
Butchers dolgait. 
Két albummal a hátatok 
mögött a viszonylag sokat 
koncertező együttesek közé 
tartoztok. A mai zenei szín-
téren mi a fontosabb, az 
élő, avagy a médiai megje-
lenés?
András: – Is-is. Bár a lemez-
piac alaposan átalakult, 
ma már nem albumokban, 
hanem dalokban gondol-
kodnak az együttesek. Ezért 
fontosnak tartjuk, hogy dala-
ink eljussanak a különböző 
internetes médiafelületek-
re, mint az iTunes-ra vagy 
a Spotify-ra. Erre mi odafi-
gyelünk, így szinte minden 
dalunk letölthető akár az 
USA-ban is… Ilyen módon 
kinyílt a világ, ami egyben 
hatványozott konkurenci-

át is jelent. Viszont ennek 
köszönhetően írtak rólunk, 
méltatták albumunkat az 
amerikai, a kanadai és cseh 
sajtóban.
Ma már nem ritkák a 
közös, többszereplős kon-
certek. Még inkább etalon-
nak számít ismert, népsze-
rű együttesek előtt fellép-
ni. A The Butchers mivel 
„dicsekedhet”?
János: – Voltak ilyenek. 
Kapásból néhány név, akik-
kel egy színpadon zenéltünk: 
Quimby, Magna cum Lau-
de, Kistehén. Játszottunk az 
LGT-tagságból verbuváló-
dott Zenevonat előtt is. Már 
az is járható út, ha kevésbé 
híres, de színvonalas zenét 
játszó bandával társulunk. 
Többnyire jó hangulatú 
bulik keletkeznek ily módon. 
Friss még a puritánul The 
Butchers-re keresztelt 
albumotok. Engem legin-
kább az amerikai déli parti 
rockstílusra emlékeztet…
András: – Abból kilóg 
néhány dal, vannak kemé-
nyebb nóták vagy például 
„zeppelines” balladák… 
Összehasonlítva az első CD-
vel, ezt szándékunk szerint 
változatosabbra, sokszí-
nűbbre kreáltuk. Szeretnénk 
vele demonstrálni, hogy 
mennyiféle hangulatot jelent 

számunkra a blues-rock cím-
ke. Egyébként tervbe vettük, 
hogy stúdióban újrakever-
jük, illetve átdolgozzuk a 
2013-ban megjelent Train to 
Freedom című demóalbu-
munkat is. Akkoriban nem 
rendelkeztünk azokkal a 
stúdiólehetőségekkel, amit 
ma már hozni tudunk, pedig 
ezek a dalok a koncerteken 
rendre elhangzanak és sike-
resek.
Térjünk vissza egy kicsit a 
múltba. Mióta Butchers a 
Butchers?
János: – A testvérem, „Husi” 
alapította 2012 nyarán, ő 
a funky felől jött, én előtte 
metált játszottam. A kezdő-
csapatban Petrákovič Zoli 
dobolt, s oda csatlakozott 
Bartha Tamás basszusgitá-
ron. A dobos posztján még 
megfordult az együttesben 
Šebo Ladislav és Szilvássy 
Richard is. Jelenleg is a 

doboskeresés stádiumában 
vagyunk, de már megoldód-
ni látszik a dolog.
Nincs sikeres együttes jó 
menedzser nélkül…
András: – Ahogy a gitárt, 
az éneklést és a dalszerzést, 
úgy a szervezői munkát is 
megosztjuk a testvéremmel, 
Johnnyval. Talán ezért is 
megy viszonylag jól a sze-
kér: négy év alatt több mint 
75 koncertet adtunk, eljutot-
tunk Magyarországra, Szlo-
véniába és Csehországba is. 
Játszottunk a két legfonto-
sabb hazai bluesfesztiválon: 
a Living Blueson és a 
Harmonikovicán. Egyébként 
köszönjük az érdeklődést, s 
ne felejtsd el odaírni, hogy 
november végén a Soul 
Hunterben játszunk a Henry 
Porter együttessel, ahová 
minden rajongónkat szere-
tettel várjuk.

(Folytatjuk)

Zenei élet 
Somorján 
és környékén (41)

A KOMP – Kortárs Művészeti Panoráma – az idei hetedik 
évfolyamában más másodszor indult útjára testvérvárosunk-
ból, Mosonmagyaróvárról, hogy a művészet nyelvén meg-
szólaltassa a Duna két partján élő embereket. A „KOMP” 
október 9-én kötött ki Somorján, fedélzetén Füredi Kornél, 
Sáfár Szabolcs és Uzsák Zoltán fotósokkal. Műveik október 
22-ig voltak láthatók a városi művelődési központ Tallós-
Prohászka István Kiállítótermében.            (ti) 

A somorjai születésű Munkácsy-díjas Mayer Éva N(OMEN) 
című kiállítása október 21-én nyílt meg a pozsonyi Szlováki-
ai Magyar Kultúra Múzeumában. A Dunart.com nemzetközi 
művésztelep  és a Szlovákiai Magyar Képzőművészeti Fórum 
ötletgazdájának és főszervezőjének tárlata 2016. január 10-ig 
látogatható.                (–)
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A ZAlAbAi Zsigmond Városi KönyVtár 
AjánljA új KönyVeiből  

HyEoNSEo LEE: 
A LÁNy HéT NévvEL 
– SZöKéSEM éSZAK-

KorEÁBóL
Hyeonseo Lee Észak-Kore-
ában, a világ egyik legke-
gyetlenebb diktatúrájában 
töltötte gyermekkorát. 
Egyike annak a több millió 

embernek, akit túszul ejtett 
a titkolózó, brutális kom-
munista rezsim. Amikor 
az 1990-es években Észak-
Koreára lesújtott az éhín-
ség, ráébredt, hogy egész 
életében agymosáson ment 
keresztül.
Tizenhét évesen elhagy-
ta a hazáját. Hazatérésre 
menekültként nem is gon-
dolhatott, mert családjával 
együtt börtön és kínzás 
várt volna rá. Mivel élet-
ben akart maradni, Kíná-
ban telepedett le. Tizenkét 
év elteltével visszatért az 
észak-koreai határhoz, 
hogy egy merész küldetés 
során átsegítse családját 
Dél-Koreába.
Ez a vakmerő és különle-
ges történet bepillantást 
enged a világ legzártabb 
diktatúrájának mindennap-
jaiba, első kézből ad hírt a 
történelem egyik legbrutá-
lisabb éhínségéről, miköz-
ben megismerhetünk egy 
kivételes nőt, aki nem félt 
kockára tenni küzdelmesen 
kivívott szabadságát a csa-
ládjáért.

ANNA ErELLE: 
A DZSiHÁD JEgyESE

Az Iszlám Államot 2014 
nyarán kiáltotta ki egy 
dzsihádista csoport azzal 
a céllal, hogy a világ összes 
muszlimja fölött közvetlen 
politikai és vallási befolyást 
szerezzen. A magát kalifá-
tusnak tekintő terrorszer-
vezet sem területi, sem ide-
ológiai terjeszkedése során 
nem válogat az eszközei-
ben: előszeretettel szervez 
be soraiba harmadik gene-
rációs, európai születésű 
muzulmánokat, köztük egy-
re több nőt is.
Az Anna Erelle álnéven pub-
likáló fiatal francia újságíró 
könyvében annak próbál 
utánajárni, hogyan zajlik a 
toborzás a virtuális térben, 
vagyis a közösségi portálo-
kon. A dzsihád jegyese több 
hónapos oknyomozó mun-
kájának feszült és lebilincse-
lő krónikája, amely idő alatt 
a szerző az Iszlám Állam 
belső köreihez tartozó egyik 
terroristavezér jegyeseként 
egyre közelebbről vehette 
szemügyre a szervezetet 
működése közben.
A nemzetközi bestseller, 
amelynek megjelenése óta 
Anna Erelle állandó rend-

őri felügyeletet kap, nem 
csupán izgalmas, valós 
történet, de annak megér-
tésében is segíti az olvasót, 
hogy sokak számára miért 
olyan vonzók a szélsőséges 
nézetek, s hogy az Iszlám 
Állam miként csábítja 
magához, manipulálja és 
formálja át a sebezhető 
fiatal nőket.

Október 1-jén, a zene világnapján A zene összeköt címmel 
nagyszabású nemzetközi diákhangversenyt tartottak a 
Németh-Šamorínsky István Művészeti Alapiskolában. A 
Hainburg – Somorja nemzetközi ifjúsági zenekar október 
22-én Hainburgban szerepelt, majd október 27-én a somorjai 
művészti alapiskola hangversenytermében adta elő ugyanazt 
a repertoárt, mindkét helyszínen nagy sikert aratva.            (–)

a zeNe ÖsszekÖt

KAriTATív KoNcErT
Karitatív koncert lesz 2015. december 7-én a 

városi művelődési központ színháztermében az 
agykárosodással született 

somorjai oroSZ DANiKA megsegítésére. 

Aki teheti, vegyen részt a rendezvényen, és 
járuljon hozzá Danika gyógykezeléséhez. 

(A beteg kisfiúról bővebben előző számunkban írtunk). 

A Városi Könyvtár bemutatta Jakubecz Márta, a Remény 
hetilap hasábjain rendszeresen publikáló felvidéki  író, 
publicista és pedagógus Szeretet a horizonton című leg-
újabb könyvét. Az elmélkedéseket és jegyzeteket tartalmazó 
kötetben a szerző a szeretet konkrét megélésformáiról ír. 
Elmondja, hogy a belső csend, a rend, a nyugalom megte-
remtése nélkülözhetetlen az életünkben.               (vk)

A Zalabai Zsigmond Városi Könyvtárban elkezdődtek a 
rendszeres délutáni kézműves-foglalkozások. Az első össze-
jövetelen a gyerekek falevelekből pompás virágcsokrokat 
készítettek.                (vk)
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A vÁroSi rENDőrSég HírEi

• Szeptember 30-án 10.45 
órakor a járőrök a Pozsonyi 
úton befogtak egy kóborló 
kutyát. Az eb tulajdonosa 
12.30 órakor jelentkezett 
a rendőrőrsön. Figyelmet-
lenségéért pénzbüntetést 
kapott.
– 11.30 órakor a Gazda soron 
verekedéssé fajult egy szom-
szédok közötti vita. Az esetet 
az állami rendőrség vizsgálja.
– 15.40 órakor az Új utcá-
ban családi vita robbant ki, 

amelynek során egy leány 
megtámadta az édesanyját. 
A sértettet a rendőrök felvilá-
gosították, hogy orvosi látle-
letet vetethet a sérüléseiről, 
s ezek alapján testi sértés 
miatt feljelentheti a lányát.   
• Október 6-án 8.00 órakor 
a Corvin Mátyás Alapiskolá-
ban a rendőrök felvilágosító 
előadást tartottak azoknak 
a hetedikes és nyolcadikos 
tanulóknak, akik tiszteletle-
nül viselkedtek az osztálytár-

saikkal és a pedagógusokkal 
szemben.
– 16.00 órakor a Fő utcán 
négy személy parfümök áru-
sításával zaklatta a járókelő-
ket. Tettükért pénzbírságot 
kaptak.  
• Október 9-én 22.45 órakor 
bejelentés érkezett a rendőr-
őrsre, hogy a Duna utcán a 
szemeteskonténerek mellett 
egy ismeretlen férfi fekszik. 
A járőrök az illetőt személy-
azonosságának megállapítá-

sa után felsegítették, majd  
a részeg férfit felszólították, 
hogy menjen haza.  
• Október 15-én 00.20 óra-
kor a Nefelejcs utcában 
csendháborítás történt. A 
rendőrök pénzbírságot rót-
tak ki a hangoskodóra. 
• Október 17-én 00.40 óra-
kor ismét zenétől volt han-
gos a Nefelejcs utca – a ház-
ban lakó albérlők zajongtak. 
A pénzbírság ezúttal sem 
kerülte el őket.

isMét sikeres Volt 
a sPortágVálasztó

ott VíVtak, aHol 
beckHaM is járt 

Jobban nem is sikerülhe-
tett volna! Öröm volt látni 
a boldogságot a gyerekek 
arcán. Ismét felejthetetlen 
élményeket hozott az alap-
iskolásoknak sorrendben az 
5. sportágválasztó, amelyen 
több mint 600 alsó tagoza-
tos gyerek vett részt.
,,Itt nem csak arról van 
szó, hogy a gyerekek jelent-
kezzenek egy sportágra, 
hiszen sok gyermek már 
harmadszor-negyedszer volt 
Csölösztőn, és évek óta aktív 
sportoló. Ez az esemény 
elsősorban a mozgásról 
szól. A gyerekek kipróbál-
hatták az összes somorjai 
klubban űzött sportot, pél-
dául vívhattak, focizhattak, 
evezhettek, hogy csak a 
legnépszerűbb sportágakat 
említsem” – nyilatkozta a 
sportágválasztó létrehozója 

és főszervezője, Orosz Csa-
ba, városunk alpolgármes-
tere.
Összesen tíz somorjai sport-
klub képviseltette magát. 
„Egy standdal először vol-
tak jelen az Elements Resort 
képviselői, ők az úszást és a 
gimnasztikát népszerűsítet-
ték. Nagyon tetszett nekik a 
sportágválasztó, jövőre szin-
tén részt szeretnének venni” 
– mondta Orosz Csaba.
Az eseményt színesebbé 
tette az idei milánói kajak-
kenu VB aranyérmes szlo-
vák K4 három tagjának 
(Linka Tibor, Vlček Erik, 
Tarr György) és Horváth 
Csaba válogatott focistának 
a részvétele. 
A jelenlévők úgy búcsúztak, 
hogy bárcsak már holnap 
lenne a következő sportág-
választó.              (duc)

Felejthetetlen élményben volt része a vívóklub két 
sportolójának, Pirk Ritának és Bittera Kittinek, akik 
Nagy József edző kíséretében az Atlanti-óceán partján 
harcoltak a páston.
„Világkupán és szatellitversenyen vettünk részt a 
mexikói Cancún városában – kezdte az élménybeszá-
molót Rita. Kitti és én is továbbjutottunk a csopor-
tunkból, de az eliminációban már nem voltunk sike-
resek. Én szoros küzdelem után estem ki” – mondta a 
somorjai lány.
A lányok rengeteg élménnyel tértek haza. „A világku-
pát az egyik luxusszállodában rendezték meg. Ott, ahol 
rengeteg világsztár szokott megfordulni – nyilatkozta 
Rita. – Többek között David Beckham is itt lakott a 
feleségével, Victoriával, amikor Mexikóban jártak.”
„Cancún valóságos üdülőparadicsom. Szálloda szállo-
da hátán, remek idő, azúrkék víz. Mi ugyan kifogtunk 
pár nap esőt is, de azért kipróbáltuk a Mexikói-öböl 
sós vizét és a vízisíelést is. Egy este pedig sok kis tek-
nősbékát megmentettünk, segítettünk nekik bejutni a 
vízbe” – fejezte be beszámolóját Pirk Rita.              (dt) 
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Városunk hobbifutói között egyre népszerűbb a SPAR Buda-
pest Maraton. Tavaly a 42 kilométeres távot értesüléseink 
szerint csupán Tóth Imre, a kajak-kenu klub elnöke teljesí-
tette, idén már részt vett rajta Gulyás Zsolt és Sárosfai Péter 
is (a felvételen). Gulyás Zsolt 4 óra 12 perc alatt, Sárosfai 
Péter 4 óra 27 perc alatt, míg Tóth Imre 3 óra 56 perc 
alatt ért a célba. A futófesztiválon részt vett Tóth Ildikó és 
Hideghéthy Judit is, akik szintén kiváló eredménnyel teljesí-
tették az általuk futott tíz kilométeres távot.             (–)   

Hazai győzeleM

Somorjai győzelmet hozott 
a városunk polgármesteré-
nek serlegéért folyó nemzet-
közi birkózótorna, amelyet 
Fodor László emlékére rende-
zett a Gladiátor birkózóklub 
– ezúttal a Samaria Sportköz-
pontban.
A hagyományos versenyen 92 
birkózó vett részt. Ők négy 
ország (Szlovákia, Csehor-
szág, Magyarország, Horvát-
ország) 15 klubját képviselték 
Somorján. „Különböző okok 
miatt nem érkeztek meg a 
szlovénok és az ukránok, 
ennek ellenére nagyon jól 
sikerült az esemény, elége-
dettek vagyunk – nyilatkozta 
Horváth István edző. – Örül-
tünk, hogy a megváltozott 

szabályok szerint a verseny-
zők többször is birkózhattak, 
nem kellett befejezniük a ver-
senyt már egy vereség után” – 
mondta az edző.
A somorjai győztesek:
Kezdők, 46 kg: Čukan Juraj
Fiatalabb diákok, 40 kg: 
Szeiler Mátyás
Fiatalabb diákok, 48 kg: 
Mezej Jozef
Fiatalabb diákok, 73 kg: 
Rabina Robert
Idősebb diákok, 66 kg: 
Holocsi Bence
U23, 98 kg: Čech Dávid
Felnőttek, 130 kg: Molnár 
Peter
  1. Somorja –109 pont, 2. 
Szigetvár – 51 pont, 3. Zág-
ráb – 44 pont.

ő az egyetleN Magyar VilágbajNok
Kovács István volt a birkózóverseny díszvendége

rangos vendég látoga-
tott Somorjára. A Polgár-
mester-kupa díszvendége 
Kovács istván, a Magyar 
Birkózó Szövetség alelnöke 
volt. ő az egyetlen magyar 
birkózó, aki szabadfogás-
ban világbajnok lett.
Hogyan került Somorjára?
– Az egyik célunk az, hogy 
ápoljuk a kapcsolatot a hatá-
ron túli klubokkal. Sok a 
protokolláris elfoglaltságom, 
de igyekszem úgy alakítani a 
programjaimat, hogy el tud-
jak menni a rendezvényekre. 
Sajnos, nem tudok minden 
versenyen részt venni. De ha 
barátok, régi ismerősök hív-

nak, szívesen jövök. Zolival 
(Szeiler Zoltán, a Gladiátor 
klub elnöke) 10-15 éve tart-
juk a kapcsolatot. 
Mi a véleménye a somorjai 
klubról?
– Csodálom ezeket az embe-
reket, akik megélhetési elfog-
laltságaik mellett pluszban 
időt és energiát, sőt időnként 
még nem kis összegeket is 
áldoznak arra, hogy a klub 
fennmaradjon. A birkózást 
nagyon kellemes, nagyon 
fárasztó és nagyon költséges 
hobbinak tartom. Ha azon-
ban valaki itt jól érzi magát, 
boldog ember tud lenni.
A Polgármester-kupá-

nak először ad otthont a 
Samaria Sportcentrum...
– A legideálisabb hely! Két 
szőnyeg kényelmesen elfér, 
versenyzők, nézők, kísérők 
kulturáltan tudják megtekin-
teni a meccseket. Ideális hely 
ilyen jellegű versenyekre. 
Gratulálok annak, aki meg-
álmodta, és főképpen azok-
nak, akik megvalósították.

Jövőre olimpia lesz. Mennyi 
érmet szereznek a magyar 
birkózók?
– Egyelőre nem állunk jól, 
de még van három lehetősé-
günk a kvóta kiharcolására. 
Reális, hogy 4-6 birkózónk 
kijut az olimpiára, legalább 
két érmet várunk.

Duducz Tibor 

Szeiler Zoltán (balról), a Gladiátor birkózóklub elnöke és Kovács István, a 
Magyar Birkózó Szövetség alelnöke
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2015. szeptember 16-án Péková Karina, szeptember 24-én 
vanko Alex, szeptember 29-én Debreceni Patrik, október 
6-án Szelepcsényi Braňo és Duben Dániel Márk, október 
8-án Németh Dávid és Zervanová Eva, október 15-én 
Lobotková Kitti, október 20-án csápai Louis Thomas és 
Kántor Kristóf, október 21-én Antal Márk Marcel látta 
meg a napvilágot.
sok sikert, újszülöttek!

•  November 13. Szimpózium a református templomról – 
a városunk középkori templomában lezajlott régészeti 
kutatások eredményét bemutató tudományos konferen-
cia – 9.00

•  November 18.  Délután a legjobb, avagy a miniszter fél-
relép – a budapesti Bulvárszínház előadása – 19.00

•  November  20.  Csalló-bál – a Csalló néptáncegyüttes 
bálja – 18.00

A Juhász Tibor festőművész alkotásaiból november 
10-én nyílt tárlat november 27-ig látogatható a Tallós-
Prohászka istván Kiállítóteremben munkanapokon 
9.00 órától 19.00 óráig, vasárnap 15.00 órától 18.00 
óráig.

SZÜLETETT

2015. augusztus 16-án Horváth ilona 90 éves korában, 
augusztus 26-án Bodó imre 61 éves korában, szeptem-
ber 29-én Hoffer Anna 56 éves korában, október 4-én 
Kovács Mária 69 éves korában és Takács ilona 67 éves 
korában, október 17-én Botló Endre 83 éves korában, 
október 25-én Kulcsár Lajos 74 éves korában távozott az 
élők sorából.
Béke poraikra!

ELHUNYT

KÖSZÖNTŐ

HÁZASSÁGOT  KÖTÖTT

Jó egészséget, sok örömet, boldogságot kívánunk azon 
polgártásainkank, akik novemberben töltik be 70., 
75., 80., 85. és ennél több életévüket: Ürge györgy, 
Bielčiková ida, contrerasová Hana, gajvola Erzsébet, 
Nagy Erzsébet, Koller éva, író imre, Kovács József, 
Krška Miroslav, Seregi Erzsébet, Barčák August, Kál-
mán istván, gašparík Erzsébet, Nahálka Anton, Tóth 
Károly, Kovács Zsuzsanna, Schwarcz János, Blažeková 
valéria, Méry Lajos, Zuštínová Katarína, Ürge Károly, 
csáder Erzsébet, czúra Ferenc.

2015. október 3-án csápay roman és Mészáros veronika, 
október 10-én csiba Péter és Nagy Ágnes, október 31-én 
imrich Šipoš és Tímea Bertóková esküdött örök hűséget 
egymásnak.
Gratulálunk!

MEGEMLÉKEZÉSEK

VÁROSI MűVELŐDÉSI KÖZPONT

A Szlovákiai Nyugdíjasok Szövetségének 
somorjai alapszervezete

2015. november 21-én 18.00 órai kezdettel 

Erzsébet-bált rendez 
a városi művelődési központban.

Zene: Molnár László
Jegyár: 10 euró

Jegyrendelés az alábbi telefonszámon: 
0908 197 359 vagy személyesen a nyugíjasok és rokkant-

nyugdíjasok Pomléi úti klubjában 
hétfőnként 14.00 és 18.00 óra között. 

A viTA HUMANA polgári társulás szeretettel hívja és 
várja az érdeklődőket 14 éves kortól havonta megrende-
zésre kerülő előadására a felelősségteljes és természetes 
családtervezésről, melynek során bemutatásra kerül az 

ún. BILLINGS-MÓDSZER.

időpont és helyszín: Minden hónap 2. hétfőjén (okt. 9., 
nov. 9., dec. 14.) 18.45-kor a somorjai római katolikus 
pasztorációs központban (Kolostor u. 2., 2. emelet).
      Az előadás hossza: 60 perc. Az előadás díjtalan. 

Info.: tel.: 0948/192700, www.vitahumana.org

* * *
MEgHívó ADvENTi KoSZorúK KéSZíTéSérE

Egyúttal meghívunk minden érdeklődőt 2015. november 
28-án 16.00 és 18.00 óra között adventi koszorúk készí-

tésére a somorjai Lelkipásztori Központban (Kolostor u. 
2., 2. emelet). A közösen elkészített koszorúkat másnap, 

az első adventi vasárnapi szentmiséken fogják a lelkiatyák 
megáldani a Nagyboldogasszony-plébániatemplomban. 
Kérjük az érdeklődőket, hogy a koszorúk elkészítéséhez 

hozzanak magukkal szükséges alapanyagot (adventi gyer-
tyát, gyertyatűket, koszorúalapot)! A rendezvényt anyagi-

lag a Bethlen Gábor Alap támogatja.

„Nem vársz már minket ragyogó szemeddel, 
Nem örülsz már nekünk szerető szíveddel, 
De abban reménykedünk, hogy jó helyre mentél, 
Hisz te a jónál is jobbat érdemeltél.” 

Fájó szívvel emlékeztünk október 30-án, 
halálának 2. évfordulóján szerettünkre,
KALiNA (született czvedler) KATALiNrA.

Emlékét őrző családja

A Somorjai önkéntes Tűzoltó Testület értesíti az 
érdeklődőket, hogy a hagyományos Miklós-járást 

december 5-én tartja. A sok-sok Mikulás délután két 
órakor egyszerre indul el a tűzoltószertárból, hogy a 

kora esti órákig minden családhoz eljusson...
***

városunk főterén a Mikulás-ünnepség december 4-én 
16.00 órakor kezdődik. Ekkor borul fénybe népes 

családunk, városunk fenyőfája is.


